

Title (en)

Device for producing a shower of sparks.

Title (de)

Vorrichtung zur Erzeugung eines Funkensprühregens.

Title (fr)

Dispositif pour la production d'étincelles sous forme de pluie.

Publication

EP 0112503 A1 19840704 (DE)

Application

EP 83111782 A 19831124

Priority

IT 485382 A 19821124

Abstract (en)

The device comprises a vertically mounted electric motor (5). Arranged on the vertically downwardly directed axle (12) of said electric motor is at least one friction wheel (10) to which at least one sparking block (9) is applied permanently or intermittently, the sparking block(s) (9) being arranged so as to be replaceable in at least one sparking block holder (4) which is connected in a swinging manner relative to the friction wheel (10), the oscillation frequency being adjustable by means of weight or spring pressure and preferably two sparking block holders (4) being provided which apply diametrically opposed sparking blocks (9) to the friction wheel (10) or the friction wheels in the manner of a pair of tongs. Rotation bodies with faceted reflecting surfaces below and/or above the friction wheel (10) and faceted reflecting surfaces on the oscillating sparking block holders (4) visually reinforce the effect of the shower of sparks. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung zur Erzeugung eines Funkensprühregens besteht aus einem vertikal gehaltenen Elektromotor (5), auf dessen vertikal nach unten gerichteter Achse (12) mindestens ein Reibrad (10) angeordnet ist, das von mindestens einem Zündstein (9) dauernd oder intermittierend beaufschlagt ist, wobei der oder die Zündsteine (9) auswechselbar in mindestens einem Zündsteinhalter (4) angeordnet sind, die in bezug auf das Reibrad (10) pendelnd angelenkt sind, wobei die Schwingfrequenz mit Gewicht- oder Federdruck einstellbar ist und vorzugsweise zwei zangenartig das Reibrad (10) oder die Reibräder mit diametral aufeinanderzu gerichteten Zündsteinen (9) beaufschlagende Zündsteinhalter (4) vorgesehen sind. Rotationskörper mit facettenförmigen Spiegelflächen unter- und/oder oberhalb des Reibrades (10) sowie facettenförmige Spiegelflächen an den schwingenden Zündsteinhaltern (4) verstarken optisch den Funkensprühregeneffekt.

IPC 1-7

A63H 33/36

IPC 8 full level

A63H 33/36 (2006.01)

CPC (source: EP)

A63H 33/36 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 444454 C 19270521 - HENRI GUERARD
- [X] US 2167249 A 19390725 - MCKEIGE EDWARD E
- [A] US 1589087 A 19260615
- [A] US 1957687 A 19340508 - CARL ARNOLD
- [A] US 2076658 A 19370413 - LOUIS MARX

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0112503 A1 19840704; IT 1158464 B 19870218; IT 8204853 A0 19821124

DOCDB simple family (application)

EP 83111782 A 19831124; IT 485382 A 19821124